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Hnúšťanský hlas
Kultúrnospoločenský mesačník obyvateľov Hnúšte a okolia

Tak ako končí leto a začína jeseň, mladosť nenápadne a pomaly nahrádza staroba. Nedá sa jej vyhnúť. Staroba je
výzva a neznamená koniec životnej aktivity. Zúročí celoživotnú námahu a v živote prinesie múdrosť, pokoj a vyro
vnanejší pohľad na svet. Už v decembri v roku 1 990 bol mesiac október vyhlásený Valným zhromaždením Organi
zácie spojených národov za Mesiac úcty k starším a 1 . október za Medzinárodný deň starších. V Hnúšti ku 1 . októ
bru 201 9 žije 1 272 ľudí nad 62 rokov, ktorých nazývame seniormi. Mužov je z toho 507 a zvyšných 60% tvoria že
ny, seniorky. V našom meste žije 1 4 ľudí nad 90 rokov a najstarším obyvateľom je pán Ján Štefánik, ktorý sa dožil
v marci krásnych 97 rokov. Seniorov jubilantov si mesto Hnúšťa uctí 28.októbra o 1 5tej hodine v kinosále MsKS.

Záber na jesenný Polom

Marek Hamšík v Hnúšti , str. 7Orientačné číslovanie, str. 5Čo nové, Hnúšťa? str. 34Zaujímavé rozhovory, str. 2
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Ste novou poslankyňou, ktorá pracuje v komisii ochrany verejného po
riadku. Ako Vás zaujala táto práca?
Práca poslanca je zaujímavá, ale náročná, keďže som nováčik, ktorý sa
množstvo vecí stále učí. Vnímam to tak, akoby som bola predĺžená ruka obča
nov. V Komisi i ochrany verejného poriadku však pracujem veľmi aktívne, tu sa
riešia hlavne občianske témy ohľadom bezpečnosti, premávky, parkovania,
práce mestskej polície a kamerového systému, nakladania s odpadmi. Všetko
sú to veci, v ktorých má mesto rezervy a som rada, že môžem prinášať postre
hy, ktoré mám a ktoré počúvam od občanov.

ňame veľkokapacitné kontajnery, do ktorých nám zvážalo nadrozmerný odpad široké okolie mesta, za klasické 1 1 00
litrové kontajnery, pribudl i aj kontajnery na separovaný zber. Sú to postupné kroky, všetko naraz vyriešiť nevieme.

Občanov v Kolónii trápi práve bezpečnosť a poriadok. Aké zmeny pripra
vilo mesto v tejto oblasti?
V Kolónii vnímame najviac problémov v tejto oblasti , ale viaceré čiastkové rie
šenia sa už podari l i . Primátor vydal pokyny, v ktorých posilni l služby mestskej
polície v Kolónii v čase sociálnych dávok. Počas 5 dní v mesiaci pracuje MsP
az do 01 :45 so zameraním práve na Kolóniu a problémové ulice Štúrova, Kpt.
Nálepku, Clementisova. Podari lo sa vymeniť jednu nefunkčú kameru za novú
a ďalšia výmena nefunkčnej kamery sa pripravuje. Rovnako postupne vymie

Aké témy vás na rokovaní MsZ oslovujú najviac, ktorým sa najradšej venujete?
Nie som stavbár, ani ekonóm, preto ma prirodzene najviac zaujímajú bežné občianske témy. Okrem už spomenu
tých je to kultúra, život mladých rodín v meste, školstvo a spoločenské témy. Som rada, že kultúrne dianie v meste
sa neustále zlepšuje, úroveň vzdelávania máme napriek nedávnym problémom na gymnáziu na vysokej úrovni,
mesto v tomto roku buduje aj nové detské ihriská a na deti a mladé rodiny sa nezabúda. Vnímam to aj ako mama,
nielen ako poslanec a občan. Myslím, že veľmi pomohlo aj zriadenie Výborov, v rámci ktorých primátor i poslanci
pravidelne počúvajú občanov rôznych lokalít a stretávajú sa s nimi.

Ste funkčne najstaršou poslankyňou v súčasnom mestskom parlamente.
V akých komisiách pri MsZ ste pracovali počas Vášho pôsobenia, čo je
Vašou prioritou dnes?
Poslankyňou MsZ v Hnúšti som už 20ty rok. Od začiatku som pracovala a
získavala skúsenosti vo finančnej komisi i , či už ako predsedníčka alebo člen
ka. Úlohou tohto poradného orgánu MsZ je dozerať na hospodárenie s majet
kom mesta, financovanie investičných akcií, ktorých prioritu a postupnú reali
záciu určuje nevyhnutná dohoda s ostatnými kolegami poslancami ( chodníky,
cesty, parkoviská, centrálna mestská zóna, opravy a rekonštrukcie mestských
budov, ako aj v správe mestských organizácií, športovísk, skládky TKO, kana
l izácie atď.) Pre toto volebné obdobie je pre mňa prioritou využitie všetkých
dostupných možností na realizáciu výstavby Domova seniorov a sociálnych
služieb pre našich občanov.

vita prestala, priestory osirel i a mne je ľúto, že je už minulosťou táto kvalitná činnosť mladých mamičiek s deťmi v
našom meste. A čo by som navrhla? Mamičky dobrovoľníčky, ktoré by pokračovali v už začatom  ako sme ho
domácky volal i , v detičkove.

Čo by ste navrhli na skvalitnenie života mladých rodín s deťmi v meste ?
V rámci svojej práce v Mestskom kultúrnom stredisku v Hnúšti sme pomáhali
zariadiť priestor a naplniť ho hračkami a pomôckami Materskému centru vtedy
novovzniknutého OZ HOPLALA v Hnúšti. Stretávali sa tam mamičky s deť
mi,vymieňali si skúsenosti , hral i sa spolu – no výborná činnosť. Lenže akti

Čo by ste odkázali obyvateľom mesta Hnúšťa?
O každodennom styku s mestom Hnúšťa a jeho obyvateľmi je práca poslanca MsZ. Často musíme vnímať určité pri
rodzenosti lokal ity, z ktorej sa na nás občania obracajú, ako aj komunikáciu – či už osobným stretnutím, telefonic
kým rozhovorom alebo emailovým kontaktom – ani jednej forme som sa nikdy nebránila. Prajem občanom mesta
Hnúšťa, nech v pevnom zdraví vyžadujú od poslancov takú prácu, aby sa nám v našom meste dobre spolu ži lo.

Hilda Ginisová

Erika Morová
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Mesto oprášilo starý projekt na revital izáciu vnútrobloku
na ulici 1 . Mája. V súčasnosti prebieha zapracovanie pri
pomienok primátora, poslancov, členov Výboru MČ a
občanov z tejto lokality. “Tento projekt poslanci v roku
2017 odmietli po mojej iniciatíve, pretože sa v ňom na
chádzali značne predražené prvky. Teraz projekt upra
vujeme tak, aby sme sa vyhli neoprávneným nákladom a
predraženým lavičkám. Projekt zahŕňa kompletnú rekon
štrukciu chodníkov, pribudnúť by mali detské ihriská, od
dychové miesta, workoutové ihrisko, korčuliarsky okruh,
cyklookruh a množstvo zelene,” informoval primátor Ro
man Lebeda. Nová výzva, do ktorej sa mesto chce za
pojiť by mala byť vyhlásená o niekoľko mesiacov.

Mesto v uplynulých dňoch zrekonštruovalo chodník do
výtvarného odboru Základnej umeleckej školy v Hnúšti.
„Reagovali sme tak na požiadavku občanov. Pôvodný
chodník z betónových kociek bol prepadnutý a v daždi
vom počasí bol zle priechodný,” informoval vedúci odde
lenia výstavby MsÚ Hnúšťa, Michal Vacula.

V časti Likier mesto opravilo strechu hasičskej zbrojnice.
„Investícia v hodnote 3 812, € bola nevyhnutná, pretože
strecha už bola v havarijnom stave a voda zatekala do
miestnosti,” informoval vedúci oddelenia výstavby MsÚ
Michal Vacula. Miestnosť v zbrojnici využívajú občania
Likiera na posedenia a mesto v čase konania volieb.

Mesto pokračuje v osvete separácie odpadu. Na všet
kých sídl iskách pribudl i na kontajneroch nálepky, ktoré
vysvetľujú, ktoré materiály patria do zberných nádob a
vyzývajú k lepšiemu stláčaniu plastov. Pribúdajú aj zre
konštruované stoj iská na kontajnery. V tomto čísle Hnú
šťanského hlasu nájdete test o správnom separovaní.

Mesto zmenilo systém na mestských toaletách na ná
mestí. Doplnené boli profesionálne dávkovače papiera a
mydiel. Okrem toho mesto cez projekt Úradu práce za
mestnalo jednu zamestnankyňu, aby zodpovednosť za
čistotu niesol jeden konkrétny zamestnanec. Toalety sú
otvorené každý deň od 8:00 do 1 5:30 hod. a fungovať
budú až do konca mesiaca november. V zimnom období
sú toalety odstavené z dôvodu vysokých prevádzkových
nákladov (hlavne elektrické vykurovanie).

Na pokyn primátora (podľa VZN 1 31 /201 6) rozmiestnia
Technické služby mesta do 1 1 .októbra v meste veľko
kapacitné kontajnery, do ktorých môžu občania vhadzo
vať svoj záhradný odpad bezplatne až do konca októbra.
V prípade väčšieho množstva bioodpadu môžu rodinné
domy požiadať o vývoz na požiadanie a nahlásiť ho na
t.č. 047 542 31 1 3. Veľkokapacitné kontajnery budú roz
miestnené nasledovne: Likier – pod kostolom, Kolónia –
pri Kasíne, Hliny – Daxnerova, Skalica – pri zátačke na
Skalicu, J i lemnického – pri živom plote, Hačava, pri po
toku na námestí a pri cintoríne, Skálie – pri železničnej
trati , Maša – pri kychte, Hnúšťa – cintorín – ulica Cinto
rínska, pri spodnej bráne od parku, pri Dome smútku, pri
meteorologickej stanici.
Upozornenie: Veľkokapacitné kontajnery slúžia na zber
záhradného odpadu (konáre, tráva), je zakázané do nich
vhadzovať veľkokapacitný odpad a iný druh odpadu.

Zubárka MDDr. Soňa Kocúrová v Hnúšti už ordinuje kaž
dý pracovný deň pôvodne ordinovala iba počas dvoch
dní, keďže ešte zaúčala nového zubára v svojom predo
šlom pôsobisku v Rožňave. PRe viac informácií či rezer
váciu termínov môžete volať na t.č. : 091 9 451 935.

Po negatívnych skúsenostiachpožiadal primátor náčelní
ka MsP Petra Rukavicu o monitoring priebehu zberu ne
bezpečného odpadu. 28. septembra 201 9 do služby vy
razil aj náčelník MsP: zdokumentovali sme niekoľko na
rušení verejného poriadku, keď sa občania pokúsili od
viezť si nebezpečný odpad zložený na zberných mies
tach, v čom im bolo zabránené. Rovnako sme zazname
nali ukladanie nepovoleného druhu odpadu, preto upo
zorňujeme občanov, že pneumatiky nepatria na tieto
zberné miesta. Občania ich môžu odovzdať v ktorom
koľvek pneuservise bezplatne,” informoval Rukavica.
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Primátor mesta R. Lebeda spolu s konateľom Mestského
bytového podniku M. Michalíkom za asistencie mestskej
polície vykonal prvú kontrolu na ulici Štúrovej v Kolónii .
Porovnávali pritom zoznamy ubytovaných občanov s tr
valým pobytom s reálnym stavom. Pri kontrole našl i 2
osoby, ktoré domy obývali nelegálne. Mestský bytový
podnik bude ďalej postupovať v súlade s nariadeniami
mesta. Vzhľadom na vysokú kriminal itu a problémy so
susedským spolunažívaním sa kontroly budú opakovať.

V časti Polom začalo mesto v spolupráci s Technickými
službami mesta Hnúšťa s obnovou oplotenia cintorína.
„Požiadavku vzniesli členovia Výboru MČ Hačava  Ská
lie  Polom, aby sa zabránilo poškodzovaniu pietneho
miesta divou zverou. Mesto na nákup materiálu využíva
prostriedky Úradu práce vyčlenené pre činnosť aktivač
ných pracovníkov, preto sa oplotenie realizuje postupne,”
informoval vedúci kancelárie primátora, Milan Migaľa.

Na ulici Partizánskej došlo k zmene organizácie dopravy.
Cestná komunikácia medzi budovou pekárne a križovat
kou pri pošte je už prejazdná obojstranne, jednosmerka
pokračuje až od budovy pekárne smerom von na Rimav
skú Sobotu. Z dôvodu zvýšenia bezpečnosti v tomto úse
ku mesto osadilo v strede úseku spomaľovací prah.
Zmenu organizácie dopravy schváli l dopravný inšpekto
rát. V dôsledku zmien v tomto úseku prosím venujte
zvýšenú pozornosť dopravnému značeniu.

„Slovenská správa ciest dokončila opravu mosta v Hača
ve v smere na Tisovec. Do opravy investovala organizá
cia 177tisíc €. Práce prebiehali od roku 2018 a most bol
prevzatý do užívania 2. septembra 2019,“ informovala
hovorkyňa SSC, Lucia Karelová. Mesto Hnúšťa l istom
požiadalo BBSK aj o informáciu, kedy prebehne rekon
štrukcia mosta na ul. 1 . Mája v smere do Klenovca (pri
starej pekárni), ktorý je tiež v havari jnom stave.

Na železničnej trase Rimavská Sobota  Tisovec obnovil i
druhú vlakovú zastávku. Po Tisovci sa dočkala novej
zastávky aj mestská časť Hnúšte  Likier. Cestujúci na
trati Jesenské – Tisovec sa podľa Železničnej spo
ločnosti Slovensko dočkajú nových vlakových súprav.

Hnúšťa má modernejšiu sobášnu sieň. „Pri väčších ob
radoch občania stojaci vzadu obrad takmer nepočuli.
Preto sme investovali do novej techniky. Vďaka trom
ruchovým mikrofónom, zosilňovačom zvuku a štyrom
reproduktorom rozmiestneným v obradnej sieni sa zvý
šila kvalita zvuku a tým i úroveň organizovaných obra
dov. Ozvučenie navrhol a inštaloval miestny živnostník a
dídžej Michal “Rami” Randis bez nároku na honorár,
mesto zaplatilo iba veľkoobchodné ceny za materiál a
odbornú montáž, za čo mu pekne ďakujeme,” vyjadri l sa
primátor mesta, Roman Lebeda.

Na každú z otázok môžete odpovedať ÁNO alebo NIE.
Správne odpovede nájdete na strane 7.

1 . Patrí biely polystyrén do koša na plasty?
2. Patrí zamastený kartónový obal od pizze do koša na papier?
3. Patrí plastový obal od šampónu do koša na plasty?
4. Patrí plastový obal znečistený olejom do koša na plasty?
5. Patria použité pl ienky do separovaného zberu?
6. Patria hl iníkové plechovky do koša na plasty?
7. Patria obaly od vajíčok a rolky toaletného papiera do koša na papier?
8. Patrí konzerva do koša na plasty?
9. Patria tetrapaky z mlieka do koša na plasty?
1 0.Patrí plastová elektronika do koša na plasty?

Rýchly kvíz správneho separovania
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V týchto dňoch prebieha dopĺňanie orientačných čísel ku
všetkým adresám v meste, ktorá bola určená zákonom z
roku 201 5. Dôvodom zmeny zákona bolo zabezpečiť lep
šiu orientáciu záchranných zložiek. Nové čísla sme si ne
vymyslel i na Mestskom úrade v Hnúšti, ide o naplnenie
Zákona z roku 201 5 (č. 1 25/201 5 Z. z. o registri adries).
V okolitých obciach určenie orientačných čísel prebehlo
už v minulých rokoch, mesto Hnúšťa s tým už štvrtý rok
mešká. Dôležité je, že vaša adresa sa nemení, pribudne
len jedno číslo. Ul ica, adresa, ani súpisné číslo sa neme
ní, iba sa dopĺňa orientačné číslo (biela tabuľka s červe
ným číslom). Vzhľadom na zmenu adresy je v blízkej bu
dúcnosti potrebné požiadať o vydanie nového občian
skeho preukazu. Na dom vám pribudne tabuľka s číslom.

Pre občanov Hnúšte sú všetky zmeny zadarmo
 vydanie nového občianskeho preukazu je oslobodené
od správnych poplatkov, čiže zadarmo
 rovnako všetky úkony, ak potrebujete zmeniť adresu
napríklad v banke, sú bezplatné
 sociálna a zdravotná poisťovňa dostanú informáciu o
tejto zmene, občania ich nemusia informovať
 mesto Hnúšťa Vám vydá smaltovanú tabuľku s orien
tačným číslom bezplatne
 v prípade, že sa vám k fasáde domu nehodí bieločer
vené číslo, môžete si viditeľne umiestniť číslo podľa váš
ho výberu

Čo musí urobiť vlastník domu
 prevziať si zhotovené nové tabuľky pre označenie bu
dovy orientačným číslom po 1 .októbri 201 9  len ul ice,
ktorým už bolo orientačné číslo určené (neplatí pre oby
vateľov bytových domov).
Ul ice, ktorým už orientačné čísla boli pridelené: Mútnik,
Iváčka, Rad, Križanova, Francisciho, Námestie Janka
Francisciho, Fučíkova, Kraskova, Skalica, Rumunskej

Určenie orientačných čísel

Súkromná veterinárna ambulancia v Hnúšti rozšíri la služby o röntgenologický
prístroj Vetscan Sedecal, ktorých je momentálne na Slovensku len 6 kusov. Prí
stroj ponúka automatické nastavenie parametrov pre rôzne druhy zvierat od veľ
kých plemien psov až po akváriovú rybku. Priame zobrazenie RTG snímku vyso
kej kvality na monitore počítača trvá 2 sekundy. Ponúkame komplexné služby
pre spoločenské zvieratá ako poradenstvo, diagnostika, interná medicína, chirur
gia, cytológia, dentálna hygiena, gynekologickopôrodnický servis, laboratórna
diagnostika, atď. Technické vybavenie: RTG, kyslíkový generátor, inhalačný
anesteziologický prístroj, monitor žívotných funkcií, elektrochirurgický kauter,
endoskop rigidný, sonograf, zubný ultrazvuk, mikroskop, refraktometer.

MVDr. Stanislava Galandáková a MVDr. Róbert Galandák

Predám rodinný dom v Hnúšti na ul ici Skalica (smerom
na Klenovec). Dom je po rekonštrukcii , dvojposchodo
vý s 1 1 árovou ovocnou záhradou, dvojgaráž vo dvore.
Tichá ulica = lukratívna oblasť. Obhliadka po dohode.
Cena dohodou. 091 0 405 346

armády, Partizánska, Hrebendova, Banícka, Mierová, Ji
lemnického, Poľná, Športová, Brandzová, Ždiar, Želez
ničná, Štefana Marka Daxnera, Kotl ište, Kotl ištská, Hlav
ná, 1 . mája, Vansovej, Pokroku, Hurbanova, Mládeže,
Budovateľov, Sinecká, Maša, Sládkovičova, Bakulíniho,
Bottova, Jesenského, Horná, Dolná, SNP, Milana Rasti
slava Štefánika, Klokočova, Nábrežie Rimavy
 požiadať o vydanie nového občianskeho preukazu. Do
klad si môžete vymeniť na Oddelení dokladov Okresné
ho riaditeľstva PZ, pracovisko Hnúšťa  každý utorok od
08:00 do 1 4:00 hod. a na pracovisku v Rimavskej Sobote
každý pracovný deň počas úradných hodín.
 vykonanie zmien v inštitúciách, s ktorými má občan
uzatvorené zmluvy, ako napr. zamestnávatel ia, poisťov
ne, banky, dodávatel ia energií, pošta, mobilní operátori,
obchodný a živnostenský register, atď.

Vďaka tejto zmene, ktorá sa prejaví aj v geogra
fických informačných systémoch a navigáciách
záchranných, policajných a iných bezpečnostných
služieb sa v prípade potreby dostanú záchranári na
uvedenú adresu jednoduchšie a rýchlejšie.

Viac informácií Vám poskytneme na Mestskom úrade v
Hnúšti, na poschodí v kancelári i č. 4 – evidencia obyva
teľstva, v pracovných dňoch v čase od 8:00 do 1 5:30
hod.  Mgr. Andrea Bálintová, tel.č. 047/2028826, alebo
aj emailom na andrea.bal intova@hnusta.sk.

Dobrá rada: Vzhľadom na aktuálnu vyťaženosť Oddele
nia dokladov v Hnúšti nie je nevyhnutné, aby ste si ob
čiansky preukaz vymenil i ihneď. Občiansky preukaz Vám
naďalej platí a pokiaľ neplánujete dôležité úradné akty
(napr. uzatváranie zmlúv a pod.), odporúčame Vám vy
meniť si Váš OP o niekoľko týždňov neskôr. Vyhnete sa
dlhému čakaniu.

Predám dvojizbový byt v Hnúšti na ul ici Francisciho
731 na 4. poschodí. Byt je čiastočne zrekonštruovaý,
má bezpečnostné dvere a prislúcha k nemu pivničný
priestor. Cena dohodou. Volať môžete kedykoľvek
počas dňa na 0940 302 486 alebo 0944 799 608.

FOTO: S. Galandáková
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Banskobystrický samosprávny kraj (BBSK) ocenil celo
životnú prácu pedagógov odchádzajúcich do dôchodku.
Počas dvoch dní ocenil i 43 učiteľov. Väčšina zúčastne
ných pôsobila v školstve dlhé roky, čím si zaslúži l i uzna
nie za prácu s mládežou. Za región Gemer – Malohont

BBSK ocenila aj hnúšťanské pedagogičky
získali ocenenie Mgr. Kvetoslava Bálintová a PaeDr. Vie
ra Juríková zo Strednej odbornej školy v Hnúšti a PhDr.
Margita Féderová z Gymnázia Mateja Hrebendu v Hnúš
ti . Srdečne gratulujeme.

zdroj: www.echoviny.sk

Projektom sa rieši dodanie kompostérov do rodinných
domov v rámci mesta a jeho častí v počte 752 kusov o
objeme 1 000 litrov. Hlavnou výhodou kompostovania v
plastových kompostéroch je to, že dokážeme jednoduch
ším spôsobom cielene korigovať rozklad kompostované
ho materiálu. Použitím kompostéra minimalizujeme vplyv
vonkajšieho prostredia, ako sú poveternostné podmien
ky, ale aj striedanie dňa a noci na rozkladný proces. Vy
produkovaný kompost môžu využiť občania ako hnojivo
pri pestovaní ovocia, zeleniny a kvetov v záhradách.
Každá domácnosť, ktorá sa do domáceho kompostova
nia zapojí, zníži množstvo zmesových komunálnych od
padov ako aj celkové množstvo komunálnych odpadov a
zníži množstvo výskytu . Kompostéry v hodnote 1 1 3 000
€ získalo mesto vďaka projektu Ministerstva životného
prostredia SR. „Kompostéry distribuujeme vďaka úspeš
nému projektu z roku 2018, za čo sa mi patrí poďakovať

Obyvatelia rodinných domov si môžu vyzdvihnúť svoj kompostér
bývalému vedeniu mesta a zamestnancom MsÚ, ktorí
projekt pripravovali,“ povedal primátor mesta Roman Le
beda. Kompostér si môže bezplatne vyzdvihnúť každý
majiteľ rodinného domu v meste v Klientskom centre
Mestského úradu v Hnúšti – každý deň v čase od 1 3:00
do 1 5:00 hod. Spolu s kompostérom dostane návod, ako
ho poskladať a informácie, ako ho správne využívať.

Na sídl isku 1 . mája sme dokončil i obnovu detského
ihriska, zrekonštruovali domček, hojdačku, prel iezku a
hojdačky sme vymenil i za nové, pribudl i nové lavičky a
úplne nový veľký prvok. Na fotkách vidíte porovnanie z
januára 201 9 a aktuálnej situácie. V týchto dňoch dokon
čujeme nové ihrisko pre sídl isko Nábrežie Rimavy v are

Obnovujeme detské ihriská, zabojujeme aj o Žihadielko
áli dopravného ihriska. Hnúšťa po prvýkrát bude môcť
bojovať aj o ihrisko Žihadielko. Chceli by sme ho umiest
niť v centre mesta, v priestore medzi ZŠ Klokočova a
Slovenskou sporiteľňou. Veríme, že sa v meste spojí
celá komunita a budeme silným súperom iným mestám.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Mesto v spolupráci s MsKS obnovilo jazdy cyklobusu na
Muránsku planinu. K plánovaným 4 jazdám pripoji l i pre
vysoký záujem ešte dve a jednu jazdu absolvovali deti z
výmenného pobytu z Poľska. Jazdy cyklobusu boli za
plnené takmer na 1 00 %. „V rámci výletu cykloturisti
navšívili sysľovisko, Veľkú lúku s chovom koní v prírode,
Muránsky hrad, vyhliadku Poludnica či Vesselényiho jas
kyňu. Na chate pod Muránskym hradom sa mohli občer
stviť, prípadne si niečo opiecť pri ohnisku,“ informovala
riaditeľka MsKS, Diana Vojenčiaková. Mesto pokračuje v
podpore cykloturizmu aj zakúpením 2 elektrobicyklov a 1
nového bicykla, ktoré rozšíri l i ponuku požičovne bicyklov
v Turistickom infocentre. Ďalšie bicykle chce mesto zís
kať cez projekt Oblastnej organizácie cestovného ruchu.

Cyklobus na Muránsku planinu mal úspech

Kompostér sa dá poskladať na viaceré spôsoby
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Mestom rozvoniavala kapustnica
V našom meste sa už po 1 2krát konala Súťaž vo varení
kotlíkovej kapustnice. V sobotu, 28.9.201 9, si svoje kul i
nárske zručnosti zmerali viaceré súťažné tímy. Veľké po
ďakovanie patrí všetkým družstvám, ktoré sa do súťaže
zapoji l i a svojou účasťou spríjemnil i sebe, ale aj ostat
ným obyvateľom krásne slnečné dopoludnie. Ďakujeme
Vám, že skoro pravidelne každým rokom podporujete to

to podujatie a venujete svoj čas, energiu, chuť a odhod
lanie pripraviť nielen skvelú kapustnicu, ale vytvárate aj
dobrú náladu počas celej súťaže. Aj keď podstatou súťa
že nie je samotná výhra, ale príjemné stretnutia s priateľ
mi, kolegami, porota však hodnoti la a v tomto ročníku
súťaže víťazne vyšli nasledovné tímy: 1 .miesto Úradníci,
2. miesto FK Iskra Hnúšťa, 3. miesto Úrad práce Hnúšťa.

Za Domom kultúry sa vari la kotlíková kapustnica a na
ceste – provizórnom pódiu, bol i v sobotu, 28.9.201 9 od
1 0:00 hod. pripravení muzikanti – dychovkári. Výborné
jedlo a dobrá hudba boli tiež vášňou Lacka Tečku Tökö
lyho, ktorého sme si týmto stretnutím pripomenuli . Piaty
ročník festivalu dychových hudieb Tečkova trubka bol
takzvane polookrúhly, a preto sme si dovoli l i zvláštnu for
mu. Všetky dychové hudby z okolia: DH Hradovanka z
Tisovca, DH mesta Jelšava a DH mesta Hnúšťa, teda
pravidelných účastníkov tohto podujatia, sme spoji l i do
jedného celku a vytvori l i tak 37 členné hudobné teleso. V
obecenstve ich podporovali aj chlapci z Rimavskosobots
kej RS 6tky, ktorým zdravotný stav nedovoľoval zasad
núť za hudobnícky pultík a „fúkať“ s kamarátmi. Reperto
ár koncertu si stanovil i jednotl ivé dychové hudby podľa
vlastného uváženia a kolegovia z ďalších dychoviek si
skladby nacviči l i . Spoločná generálka sa uskutočnila týž
deň vopred v spoločenskej sále Dome kultúry – no a sa

V. ročník Tečkovej trubky
mozrejme zase aj s dobrým jedlom – guľášom. Nemajú
ani muzikanti cestu dláždenú medom, ale takto si vedia
utužovať priateľstvá, spolu sa smiať, byť šťastní, veselí a
určite sa im problémy prekonávajú ľahšie. Nuž vďaka or
ganizátorom za toto podujatie pri pesničkách ako Ešte
ma mamička, My fair lady, Nesmúť za mnou, či Jaj Zuz
ka, Zuzička určite pookrelo nejedno srdiečko starších a
možno aj mladších.

Súťaže vo varení kapustnice sa
v minulosti zúčastňovali aj tímy
politických strán. „Kolegov, kto
rí súťaž organizovali, som po
žiadal, aby bolo podujatie apoli
tické, teda aby nezaregistrovali
súťažné tímy politických strán.
Varenie kapustnice má byť po
dujatím, kde sa stretnú priatelia
a občania, politiku z toho odte
raz vynecháme,” informoval
primátor Roman Lebeda.

Šport je najlepšou a doteraz ničím neprekonanou zmysluplnou aktivitou na
trávenie voľného času. Nositel ia mien ako je Peter Sagan, Matej Tóth, Nasťa
Kuzminová, Marek Hamšík a ďalší znamenajú si lnú demonštráciu ľudskosti ,
vôle a odhodlania. Jeden z nich, Marek Hamšík, pri jal pozvanie na slávnost
né otvorenie futbalového ihriska pri našej Základnej škole Klokočova Hnúš
ťa, ktoré sa uskutočnilo 3.októbra 201 9 o 9:30 hod. Prišiel , povzbudil a uká
zal nám cestu, ktorou sa dá kráčať, aj keď je niekedy tvrdá a bolestivá. Aký
bol dojem našich žiakov? Milý, skromný človek. Rešpektujúci multikultura
l izmus, nemal problém nás objať. Nemyslí len na svoju kariéru, ale aj na de
ti . . .obetoval svoj čas a rodinu a prišiel . . .medzinárodne známa osobnosť a
pri jal naše pozvanie. . .vážime si to. A aký odkaz poslal Marek našim žiakom?
Cíti l som sa príjemne, lebo to bolo pekné a hlavne spontánne a úprimné.
Môžete byť spokojní. Život ponúka deťom mnoho podnetov a naša škola
3.1 0.201 9 dala našim žiakom, nielen chlapcom, ale i dievčatám, naozaj
hodnotný podnet a dokonca aj reálny vzor.

Mgr. Ľubica Henčová, riaditeľka

Marek Hamšík otváral nové ihrisko
FOTO: archív ZŠ Klokočova 742
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Slávenie tohtoročného odpustu, 1 5.9.201 9 na Povýšenie
Svätého kríža v Hnúšti , sme začali požehnaním sochy
pápeža sv. Jána Pavla I I , ktorý je usadený pri kostole.
Vytvori l sa tak priestor, kde veriaci môžu vytvoriť jednotu
s kňazom pri slúžení najsvätejšej obety. Chceme poďa
kovať Bohu za všetko a zvlášť za sochu Sv. Jána Pavla
I I , ktorá by mala byť na inom mieste, ale on si našiel
miesto tu, v Hnúšti , aby sme sa skrze neho mohli dostať
bl ižšie k Bohu. Veľké poďakovanie patrí Pánu Bohu,
Panne Márii a Svätému J.P. I I . Ďakujeme štátnemu ta
jomníkovi M. Bagačkovi, viceprimátorovi G. Šaminovi,
pánovi Ulickému a manželke, zamestnancom firmy, tiež
zamestnancom firmy Ing. V. Šamina. Pripravil a upravil
sa kameň z kameňolomu z hory Butkov zo Skalného
Sanktuária Božieho milosrdenstva a ďakujem Ing. T.
Barcíkovi. Na tomto mieste bude uložená do kameňa aj
pravá rel ikvia sv. J.P. I I . Obrovská vďaka patrí Jaro
slavovi Dvorskému, ktorý s nami už roky spolupracuje.

CSILic. Jozef Spišák

V sobotu, 1 4.9.201 9 sa v Mestskom dome kultúry v Jel
šave konala regionálna súťažná prehliadka Nôty Gemera
a Malohontu. Mesto Hnúšťa reprezentovala Ženská spe
vácka skupina SKALINY, ktorá pred viac ako tridsiatimi
rokmi vznikla pri Folklórnom súbore SINEC v Hnúšti a

Vladimír Vančík má 28 rokov a už od ranného detstva za zaujímal o cirkev o Boha.
Viedla ho k tomu stará mama. Pravidelne chodieval do kostola a hrával na organe nie
len v Húšti, ale aj v kostoloch v Klenovci, Rimavskom Brezove, Lehote nad Rimavicou
či na Bystrom, alebo na svadbách i pohreboch. Vo voľnom čase si rád zahrá aj na
varhany a patrí k Dychovej hudbe mesta Hnúšťa. Veľkú popdoru našiel Vladko v rodi
ne, ktorá mu bola počas celého štúdia oporou, najmä však mamina Janka a brat Patrik.
Študoval na Bohosloveckej fakulte Univertity Komenského v Bratislave. V nedeľu, 29.
septembra 201 9, bol z božej milosti ordinovaný za kňaza Evanjel ickej cirkvi a.v. v chrá
me božom v Hanušovciach nad Topľou. Od 1 . októbra 201 9 vykonáva funkciu kaplána
v cirkevnom zbore v Rimavskej Píle pod vedením farára Mgr. Romana Roskoša.
Touto cestou by sme chceli Vladkovi zagratulovať a vyjadriť obdiv za jeho vytrvalosť na
ceste do náročnej práce vo vinici Pánovej, ktorou sa rozhodol kráčať.

Veronika Majerová

Zlato i striebro poputovali do Hnúšte
svojím spevom získala aj na tejto súťaži srdcia divákov i
poroty a tým aj strieborné pásmo. Zlaté pásmo v kate
góri i sól istov spevákov získal hnúšťan Viktor Brádňan
ský, ktorý už dlhé roky pôsobí vo folklórnom súbore
Vepor z Klenovca.

Bohu vďaka!

Hnúšťa má nového kňaza

Správne odpovede z kvízu zo strany 4:

1 . áno, 2.nie, 3.áno, 4.nie, 5.nie, 6.áno, 7.nie, 8.áno, 9.áno, 1 0.nie

FOTO: archív V.B.

FOTO: archív V.B.

FOTO: archívS.Z.

2x FOTO: archív J.S.

FOTO: archív autora
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Nové dvere do života našej školy sa nám podari lo otvoriť
vďaka projektu „UROB SI SÁM“, ktorý bol vypracovaný
na základe výzvy BBSK – Dobrý kraj a organizácie IU
VENTA a realizoval s v dňoch 1 0. a 1 1 . 9. 201 9. Prvý
deň bol zameraný na kreatívnu formu medzipredmetovej
výučby, počas ktorej si žiaci školy upravil i a vyčisti l i oko
l ie, vybudovali okrasnú skalku. Projekt nám pomohol
zatraktívniť okolie a veríme, že sa naša škola stane väč
ším lákadlom pre potencionálnych žiakov. Druhý deň
sme privítal i žiakov základných škôl v troch tvorivých

Na koniec školského roka sme sa vždy veľmi teši l i , no
tento bol pre nás zároveň aj smutný, pretože pani riadi
teľka Mgr. Janka Krištofová nastúpila do zaslúženého
dôchodku. Janka pôsobila v oblasti špeciálneho školstva
od roku 1 975. Začala prácou v Kremnici, pracovala v
Osobitnej škole v Hrachove, pôsobila ako externá meto
dička pri Okresnom úrade v RS, ako členka poradného

zboru vedúceho odboru školstva a členka sekcie riadite
ľov v okrese a od roku 1 991 do roku 201 9 pracovala ako
riaditeľka ŠZŠ v Hnúšti a centra špeciálnopedagogické
ho poradenstva pri škole. Niekoľko rokov pracovala aj
ako členka vo výbore Združenia odborných učilíšť Slo
venska. Zo srdca jej všetci prajeme predovšetkým veľa
zdravia, aby si dôchodok užila čo najkrajšie, veľa šťastia,
veľa rodinnej pohody, radosti z detí a milovaných vnúčat.
Prvý deň školského roka 201 9/2020 už otvárala nová pa
ni riaditeľka, Mgr. Katarína Pribi l incová, ktorá pôsobila
na našej škole ako učiteľka od roku 2001 . Od roku 2004
bola zástupcom zamestnancov a od roku 201 1 i pred
sedníčkou rady školy a vedúcou metodického združenia
na ŠZŠ. Predtým pôsobila ako učiteľka v ZŠ V. Mináča v
Klenovci a v ŠZŠ v Klenovci. Za zástupkyňu si zvoli la
Mgr. Evu Kalmanovú. Novému vedeniu školy prajeme
veľa úspechov, elánu, pevného zdravia, múdrosti ,
tvorivých síl a invencie! Nech naša škola tak ako doteraz
funguje ako úspešná výchovnovzdelávacia inštitúcia.

PaedDr. Marianna Balašková, ŠZŠ v Hnúšti

Projekt „UROB SI SÁM“

Niečo sa končí a niečo sa začína...

dielňach, a to „UROB SI SÁM“, „VÔŇA DREVA“ a „ŠI
JEM, ŠIJEM POMALIČKY“, v ktorých sme pomocou
zážitkovej formy a vzdelávacích aktivít chceli priblížiť re
meslá ako perspektívnych a potrebných povolaní pre
každodenný život. Vychádzali sme pritom z bohatstva a
rozmanitosti našich kultúrnych tradícií, s dôrazom na re
meslá. Aktivitami sme poukázali na možnosť štúdia
a praktickej výučby na našej škole. Autori projektu: Mgr.
L. Grešková, Bc. V. Ďurišová, T.A.Hanes, K. Chovanová.

kolektív pedagógov SOŠ Hnúšťa

V tejto sezóne si návštevníci kúpaliska mohli všimnúť
viacero noviniek  nové slnečníky, 50 ks lehátok i lavičky.
Mesto myslelo aj na deti, zrekonštruovali sa prvky det
ského ihriska, pribudol skákací hrad i trampolína. Pre ro
diny s deťmi pribudol malý stan a stol ičky. Pribudl i aj tre
zorové skrinky na uskladnenie vecí. Kúpalisko sme otvo
ri l i skôr ako v minulých rokoch, už 1 4. júna a fungovalo až
do 3. septembra. Prevádzková doba bola 7 dní v týždni
od 9:00 do 1 8:00 hod. , občania si obľúbil i aj ranné pláva
nie a pribudlo aj večerné plávanie. Technické služby
mesta, ktoré zabezpečujú prevádzku kúpaliska, sa môžu
pochváliť aj výbornou kvalitou vody, počas všetkých tes
tovaní bola vyhovujúca a neprekročila nepovolené uka

Úspešná sezóna letného kúpaliska
zovatele. Celková tržba kúpaliska v tomto roku bola vo
výške 8 988,25 €, čo je v porovnaní s rokom 201 8 nárast
o 3 637,75 €. Počas sezóny sme rieši l i aj niektoré pro
blémy, kvôli bezpečnosti sme v určitých hodinách do
práce povolal i mestskú políciu aj cez víkendy. Na reali
zácii noviniek na kúpalisku pracovala pracovná skupina v
zložení: R. Lebeda, G. Šamin, M. Golian, M. Vacula, J.
Šutta, M.Migaľa a prizývaný zástupca Techických slu
žieb. Pracovnej skupine, správcovi kúpaliska a Technic
kým službám mesta Hnúšťa ďakujem za vykonanú prácu
a v zlepšovaní služieb kúpaliska určite chceme
pokračovať aj v budúcom roku.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

2xFOTO: archív SOŠ Hnúšťa

FOTO: archív autora
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vá palubovka. Zrekonštruovali sa i sprchy a časť budovy
prešla zateplením a zrekonštruovaním strechy.

PaedDr. Barbora Földiová, riaditeľka školy

Naša škola sa zapoji la v rámci výzvy MŠVVaŠ SR, ESF
a operačného programu Ľudské zdroje pod názvom Čita
teľská, matematická a prírodovedná gramotnosť v zá
kladnej škole a bola úspešná s projektom Zvýšenie kvali
ty vzdelávania na Základnej škole Klokočova 742 Hnúš
ťa. Naším cieľom bolo a aj je venovať sa nielen meno
vaným gramotnostiam, ale aj ďalej pokračovať v zavá
dzaní inkluzívneho a rovnakého prístupu ku kvalitnému
vzdelávaniu našich žiakov a tým zlepšiť ich výsledky a
kompetencie. Projekt bude realizovaný od 1 .9.201 9 do

Množstvo výskumov dokazuje, že športovanie
a pohyb robí ľudí šťastnejšími a zdravším. Pre
to sa aj naša škola zapoji la do projektu 02
Športovej akadémie Mateja Tótha. Žiaci 1 .  4.
ročníka budú mať tréning od septembra 201 9
dvakrát do týždňa vo forme hier a súťaží, ktorý
vypracovali odborníci (športovci, fyzioterapeuti,
psychológovia) pod záštitou známeho olympij
ského víťaza, Mateja Tótha. Tréningy budú
viesť vyškolení tréneri. Veríme, že našich žia
kov obohatíme nielen o zdravší spôsob tráve
nia voľného času, ale i o stretnutie s naším
olympionikom Matejom Tóthom, ktorý svojou
tvrdou prácou a životným štýlom môže posilniť
smerovanie našich žiakov. A začíname. . .

Zvýšenie kvality vzdelávania na ZŠ Klokočova 742 Hnúšťa

Športová akadémia Mateja Tótha

Telocvičňa v ZŠ na Nábreží Rimavy vonia novotou

31 .8.2021 . V rámci neho budeme poskytovať žiakom
účelne strávený voľný čas po vyučovaní, kolegovia sa
budú priebežne vzdelávať a škola si doplní materiál a
pomôcky na realizáciu záujmových útvarov. Všetko má
slúžiť na zlepšenie, skvalitnenie našej práce so žiakmi a
zároveň na zvýšenie našich pedagogických kompetencií,
ale hlavne sústredenie sa na KAŽDÉHO žiaka, pretože
každá detská bytosť si to zaslúži. My už pracujeme ako
usilovné včeličky.

kolektív pedagógov ZŠ Klokočova 742

V prvý školský deň, 2. septembra, sa otvori l i brány školy
s funkčnou a vynovenou telocvičňou pre všetkých žia
kov. Telocvičňa neslúži len na účely vyučovania, no ko
najú sa tu i školské záujmové útvary alebo tréningy fut
balu či pingpongu, stáva sa miestom rôznych športových
súťaží a priateľských turnajov vo volejbale, basketbale či
floorbale. Ďakujeme všetkým, ktorí sa podieľal i na prí
prave a realizácii tohto projektu. Vďaka bývalému primá
torovi Michalovi Bagačkovi bol vypracovaný a schválený
projekt /na tretíkrát/ na rekonštrukciu telocvične a sociál
nych zariadení vo výške 1 20 000€. Zrealizované boli izo
lačné práce, rekonštrukcia elektrorozvodov, nátery a no

movali ľudí v Hnúšti o poslaní Dňa bielej pastelky preda
jom pastelky a informačného letáka. Cieľom verejnej
zbierky je finančne prispieť na podporu ľudí so zrakovým
postihnutím a dofinancovať aktivity, ktoré nevidiacim a
slabozrakým pomáhajú začleniť sa do bežného života.
Ide o špecial izované sociálne poradenstvo a realizáciu
kurzov, pomocou ktorých klienti získavajú zručnosti ne
vyhnutné pre každodenný život (bezpečná chôdza s bie
lou palicou, čítanie a písanie Brail lovho písma atď.).
Život je krajší, keď sa v ňom máte o koho oprieť!

D. Kiráľová, L. Hedvigová, GMH Hnúšťa

Biela pastelka 201 9
Dňa 20.9.201 9 sa ako každoročne žiaci našej školy za
poji l i do zbierky, ktorej organizátorom je Únia nevidiacich
a slabozrakých Slovenska. Biela pastelka je symbolom
neviditeľných línií, sveta nevidiacich, príležitosťou preja
viť sol idaritu. Pomáha hľadať riešenia v často ťažkých si
tuáciách, kreslí bielu čiaru na tmavej ceste. Výber fareb
ného papiera na zviditeľnenie bielych línií symbolizuje
existenciu možností riešenia situácií nevidiacich a slabo
zrakých ľudí. Biela pastelka znamená svetlo, keď okolo
je tma. Žiaci 6.A triedy v zložení D. Kiráľová, L. Hedvigo
vá, M. Kyseľ a R. Lumnitzer sa zapoji l i do zbierky a infor

FOTO: archív autora
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Vážení čitatel ia, v nasledujúcich riadkoch by som vám
rád priblíži l zabudnutú kapitolu našich dejín, ktorá formo
vala vznik Československa. Čo sa u nás dialo pred sto
rokmi ? Dňa 20. marca 1 91 9 vojenská rada Dohody oz
námila vytýčenie novej demarkačnej čiary medzi Maďar
skom a novovzniknutými susednými štátmi. Po tomto
rozhodnutí zachváti l Budapešť a predstaviteľov maďar
skej vlády chaos. Bola to posledná bodka za rozhodnu
tím mocností, ktorá potvrdi la najhoršie maďarské obavy,
že zachovanie integrity Uhorska je nemožné. Po týchto
udalostiach odstúpila maďarská koaličná vláda aj s prezi
dentom Mihálom Károlyim a svojím nešťastným rozhod
nutím prenechala moc v krajine boľševikom na čele s
Bélom Kunom. Tým vznikla 21 . marca 1 91 9 Maďarská
republika rád, ktorá si získala masy obyvateľstva svojou
ideou o obnovení veľkého Uhorska. Všetkým predstavi
teľom Československej republiky bolo jasné, že nové
boľševické vedenie v Maďarsku nebude akceptovať mie
rové zmluvy a dohody. Boľševické vedenie po vzore Le
nina v Rusku, posilnené marxistickou ideológiou, sformo
valo armádu a napadlo mladú Československú republi
ku. Svojimi snahami sa snažil i obnoviť Uhorsko pod čer
venou zástavou. Útok na slovenské územie začal v noci
z 30. apríla na 1 . mája 1 91 9. Zámerom boľševickej ar
mády bol rýchly útok v troch smeroch, a to: 1 .  línia
Miškolc, Košice a údolie rieky Hornád, 2.  Šalgotarján,
Zvolen, Vrútky, 3.  Valašské Ďarmoty, Levice, Banská
Štiavnica. Počiatočný útok boľševikov zatlači l slabé
československé jednotky rozptýlené po celom fronte na
ústup. Červená armáda sa dostala až na líniu Komárno 
Nové Zámky  Vráble  Zlaté Moravce, Nová Baňa  Ban
ská Štiavnica  Zvolen  Tornaľa  Košice  Slovenské
Nové Mesto. V polovici júna sa boľševikom podari lo ob
sadiť mesto Prešov, kde bola 1 6. júna 1 91 9 vyhlásená
Slovenská republika rád. Od nej očakával Béla Kún, že
rozprúdi červenú revolúciu na území Slovenska. Tieto
očakávania boli nenaplnené a zároveň sa ukázalo, že
počiatočný vojenský úspech bol iba niekoľkodňovou zá
ležitosťou. Maďari využil i moment prekvapenia a počia
točnú prevahu, avšak zabudli , že značná časť legionárov

1 00 rokov od boľševického vpádu na Slovensko
a armády sa ešte iba presúvala na Slovensko. Taktiež
nepočítal i so si lnou odozvou obyvateľov, ktorí sa dobro
voľne hlási l i na obranu svojho nového mladého štátu.
Československé vojsko dňa 6. júna 1 91 9 maďarskú
ofenzívu zastavilo a prešlo do protiútoku. Boj o Sloven
sko trval až do 24. júna, kedy na naliehanie víťazných
mocností museli obidve strany zastaviť paľbu. Do 4. júla
1 91 9 vyprázdnila maďarská boľševická armáda územie
Slovenska. Tieto ťažké boje zasiahl i aj našu Rimavskú
dolinu, ktorou sa niekoľkokrát prehnali obidve armády.
Najtvrdšie boje prebiehali v okolí Tisovca, kde obidve
strany zaznamenali značné straty a striedavé úspechy.
Dôležitým dňom pre náš región bol dátum 1 4. jún, kedy
spusti la IV. brigáda útok, ktorým plánovala zahnať boľše
vikov z našej dol iny. Táto ofenzíva bola zastavená pri
dedine Príboj (dnes časť Rim. Zalužany), nakoľko muse
la brigáda odoslať posily na hlavný front k Leviciam.
Zvyšné jednotky sa v dňoch 1 9.  20. júna stiahl i ku Ti
sovcu kde zaujal i obranné postavenie, ktoré udržali až
do podpísania prímeria. Ešte horšie ako samotné boje
bolo vraždenie a rabovanie, ktoré prišlo s vtedajšími
"okupantmi". V Hnúšti počas necelých troch týždňov boľ
ševici vyrabovali všetky štátne budovy a zastrel i l i 1 7
ročného Michala Miri loviča. Situácia však nebola lepšia
ani v okolitých obciach. Napríklad môžeme spomenúť
obec Rimavskú Pílu, ktorú vyrabovali a zastrel i l i troch
nevinných obyvateľov. V Tisovci zastrel i l i rímskokato
líckeho farára z Muráňa, pričom strieľal i salvy aj do jeho
mŕtveho tela. Podobne to bolo aj v Klenovci, kde zbil i a
zastrel i l i troch nevinných gazdov. Škody, ktoré napáchali
maďarskí boľševici v okrese Rimavská Sobota boli po
vojne vyčíslené na 8 362 282 Kčs. Boje prebiehajúce v
našom okolí pred sto rokmi svojou intenzitou a obeťami
prekonali aj SNP, pričom sú pre väčšinu obyvateľstva
neznáme. Dôvod bol prostý a to nástup komunistického
režimu po roku 1 948, ktorý odstránil pomníky, hroby na
šich hrdinov a prepísal túto kapitolu dejín, ktorá sa na
určitú dobu prestala v školách vyučovať alebo podávala
odlišnú interpretáciu dejín vhodnú pre vládnuci režim.

Mgr. Viktor Brádňanský

Pozorovatel ia našich tal ianskych legionárov a príslušník domáceho vojska.
("Z bojov o Slovensko". Zdroj: archív autora)
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